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A gyorshajtás ellentörvénye ez. Aki 
gyorsan hajt . könnyebben éri bal-
eset. Még a lovas-szamaras világban 

is így szólt a bölcs tanács: lassan járj , to-
vább érsz. 

Ez a bölcsesség most azért nem jó, mert 
nem útonjáró közlekedésről van szó. 
Üvegházat épített egyik szövetkezetünk, és 
„megbüntették" 2 millió 19 ezer forintra. 
Talán azért, mert tilos nálunk üvegházat 
építeni? Nem tilos. sőt. ajánlatos. Párt-
határozat beszélt arról, hogy legyen több 
zöldség, kormányprogram adja hozzá a tá-
mogatást is. Rossz helyre építették volna? 
Oda tették, ahol a termálkút van. Csak-
hogy hamarabb csinálták meg, mint kel-
lett volna. 

De ha egy üvegház előbb elkészül, előbb 
terem benne a saláta, paradicsom, papri-
ka. uborka, retek, meg a többi. Háromezer 
163 négyssBÉCiéter, jól fűtött föld tél kö-
zepén is tavaszt teremt, ebből nekünk 
csak hasznunk lehet. 

Amikor legtöbbet beszéltünk arról, hogy 
több zöldséget tudnánk adni az ország 
asztalára, biztatták a szövetkezeteket, 
kezdjenek hozzá. A járási pártbizottság is 
biztatta a szegedi járásbelieket: aki ha-
marabb hozzákezd, az hamarabb ad. Töb-

ben hozzákezdtek, be is fejezték, és most 
mindnyájan félnek. Revizori vizsgálatot 
tartottak az egyikben, és kimondták: a 30 
százalékos állami támogatásból vissza kell, 
adniuk 2 milliót. A többi attól fél. nekik is. 
fizetni kell. 

A revizornak látszólag igaza van. Aki 
állami támogatást kér, legalább mutassa 
be terveken, hogy mit akar. Annyi pén-
zünk csurgott már szét felelőtlen lépé-
sekkel, éppen ideje utánanézni — vagy ha 
lehet, elébenézni —, hová tesszük a forin-
tokat. Ezek a szövetkezetek hamarabb 
hozzákezdtek az alapozáshoz, és ahogy ai 
beton megkötött, a szereléshez is, mint az 
engedélyező okirat megérkezett. Papír sze-
rint tehát annak van igaza, aki bünte-
tett. 

Ha a vizsgálat azt deríti ki, hogy min-
den pénzt odaszántak, ahová való, és oda 
is tettek, a szakszerűtlen építkezésnek 
nyoma sem látszik; ha a termelői igyeke-
zet és a termelő szakértelem egymást ké-
zenfogva valóban jó zöldséget terem, okta-
lanság a büntetés. Az iskolában, ha va-
lamelyik gyerek akkor kiböki az ered-
ményt, amikor a példát még végig sem 
mondta a tanító bácsi, kár lenne sarokba 
állítani érte. 

H. D. 

Tetőzött a Tisza 
Egyszinten az 1879-es pusztító vízmagassággal 

zászólásában elmondotta. 

Negyedszázados jubileum 
Az Állami Biztosító ühnepsége Szegeden 

Néhány napja, június 20- nyi Róbert megyei 
án ünnepelte az Állami Biz- köszöntötte a résztvevőket, 
tosító megalakulásának ne- köztük a nyugdíjban levő 
gyedszázados jubileumát. Pusztai Andort, aki a me-
Csongrád megyében öt nap- . gyei kirendeltség első igaz-
pal később, 1949. június 25- gatója volt. Szólott az elmúlt 
én kezdte meg működését az 
Állami Biztosító kirendeltsé-
ge. Tegnap, kedden a Nem-
zeti Bank megyei székházá-
nak nagytermében ünnepel-
ték meg a biztosító megyei 
igazgatóságának dolgozói a 
25. évfordulót. Az ünnepsé-
gen részt vett Kopasz Jó-
zsefné, a KPVDSZ elnöksé-
gének tagja, a megyei bi-
zottság titkára, Tömösvári 
András, az MSZMP Csong-
rád megyei bizottságának 
munkatársa és Smith János, 
az Állami Biztosító központ-
jának főosztályvezetője. 

Ünnepi beszédében Zimo-

25 esztendő eredményeiről. 
Az ismertetett adatok is 

igazolják, hogy az oly sok-
szor hallott mondatnak — 
„Biztosítás, biztonság" — 
több százmilliós fedezete 
van. Csongrád megyében 
például az utóbbi hat esz-
tendőben mintegy 450 millió 
forint kártérítést fizetett ki 
a biztosító a termelőszövet-
kezeteknek s 13o milliót a 
lakosságnak. Az ország la-
kosságának mintegy kéthar-
mada rendelkezik ma már 
valamilyen biztosítással. Az 
utóbbi években a 'legnagyobb 
keletje a gcpjármű-biztosrta-

igazgató soknak van: a megyében a 
gépkocsi-tulajdonosoknak 

több mint 30 százaléka kö-
tött Casco-biztosítást. 

A megyei igazgatóság 230 
dolgozója közül 61-en része-
sültek jutalomban a jubile-
um alkalmából. 

ezekben a szövetkezetekben 
a KISZ-szervezetek munkája 
sem kielégítő. Hangsúlyozta, 
hogy bár a terv elkészítése 
nem a fiatalok feladata, ki-
alakítását mégis sürgethetik 
és segíthetik, hiszen elsősor-
ban az ő érdeküket szolgálja. 

Tóth Imre kitért a fiata-
lok leggyakoribb kérdéseire, 
melyek legtöbb parlamenten 
elhangzottak. Elsősorban 
egész éves folyamatos mun-
kalehetőség biztosítását. 

Vasúti együttműködés 
Az európai szocialista or- tét. A tanácskozás kedden 

szagok vasútainak együtt- kezdődött meg a Panoráma 
működési szervezete (a var- Szállóban. Értékelik a jelen-
sói székhellyel működő legi menetrend tapasztalata-
OSZZSD) az idén Kőszegen it, és összeállítják az 1975— 
tartja szokásos évi személy- 76. évi ú j nemzetközi sze-
voneffc -menetrendi ért ekezte- méfyvomrtí- menetrendet. 

H o r v á t h Dezső f e l v é t e l e 
A VITUKI mérnökei és a műszaki egyetem gyakorlaton 
levő hallgatói nap mint nap mérik Szegednél a Tisza fo-
lyásának sebességét. A tegnapi érték szerint másodper-

cenként 2500 köbméter víz folyik el a város előtt 

nyúlik a 800 centiméter kö- azonban tartósabban meg-
rüli értékkel. Az előre.jel- marad, miután ideér a Felső-
zések szerint a Maros „elfő- Tiszáról az utolsó árhullám, 
gyó" árhullámával a Tisza Ez lesz a Tisza második te-
vízszintje 800 centiméter alá tőzése, a jövő héten, 
esik. ubben az állapotában L. F-

Az ifjúsági törvény végre-
hajtása a megye élelmi-

szer- és fagazdaságaiban 
Az élelmiszer- és fagazda-

ságban dolgozó fiatalok me-
gyei ifjúsági parlamentjét 
tegnap, kedden tartották a 
Csongrád megyei tanács 
nagytermében. Ezen részt 
vett dr. Kakuszi László, az 
MSZMP Csongrád megyei 
bizottságának munkatársa, 
Bódi György, a KISZ me-
gyei bizottságának titkára, 
Laklia László, a KISZ KB 
képviselője, dr. Dajka Ba-
lázs, a MÉM szövetkezetpo-
litikai főosztályának vezető-
je és dr. Gerhardt Ferenc, 
a MÉM ifjúsági bizott-

képviselője. 
Dr. Paczuk István, a me-

gyei tanács elnökhelyettese 
köszöntötte a résztvevőket, 
majd megnyitó beszédében 
méltatta az ifjúsági törvény 
jelentőségét. 

Tóth Imre, a Csongrád 
megyei tanács mezőgazdasá-
gi és élelmezésügyi osztályá-
nak megbízott osztályvezető-
je tartott vitaindító referá-
tumot. Bevezetőben ismer-
tette az élelmiszer- és fa-
gazdaságban megtartott he-
lyi tanácskozások tapasztala-
tait. Elmondta, hogy az if-
júsági törvény végrehajtása 
érdekében született intézke-
dési tervek általában jók: a 
legtöbb megfelelően képvi-
seli a fiatalság érdekeit. Sok 
helyütt azonban hiányossá-
gokat is észleltek: számos 
termelőszövetkezet késve, 
vagy egyáltalán nem készí-
tette el az intézkedési ter-
vet. Amint Bódi György hoz-

vezetésben való részvételt, 
differenciált bérezést, a la-
kásépítések segítségét, to-
vábbtanulási és szórakozási 
lehetőségek biztosítását kér-
ték. 

A fiatalok ezután négy 
szekcióülésen mondhatták el 
véleményüket, majd az ösz-
szefoglaló előadás után meg-
választották a MÉM orszá-
gos parlamentjén részt vevő 
küldötteket. 

Parlamenti 
küldöttségünk 

Angliában 
Péter Jánosnak, az ország-

gyűlés alelnökének vezetésé-
vel kedden — az angol par-
lament meghívására — hi-
vatalos látogatásra Angliába 
utazott a magyar országgyű-
lés küldöttsége. A delegáció 
tagjai: dr. Petri Gábor, az 
Elnöki Tanács tagja, az IPU 
magyar csoportja magyar— 
angol tagozatának alelnöke is. 

Küldöttségünk megérkezett 
| Londonba. 

Heg kezdődött 
a borsószezon 

A Szegedi Konzervgyárban 
megkezdődött a nyári fősze-
zon, amely egy kicsit eltér a 
megszokottól, mivel nagyon 
esős lett a nyárelő. A korán 
érő gyümölcsökből is keveset 
tudtak felvásárolni a gyár 
képviselői: cseresznyéből, a 
nagyüzemi méreteket figye-
lembe véve igen kevés érke-
zett, a meggyet pedig most 
kezdik felvásárolni. 

A korai zöldségfélékből a 
zöldborsó a prímszereplő: a 

konzervgyár idei terve 1190 
vagon, amelynek teljesítése 
veszélybe került, hiszen a 
hosszan tartó esőzés miatt a 
borsót arató gépek nem tud-
nak a szántóföldekre „lépni", 
késik az aratás és a feldol-
gozó üzem sem kap annyi 
borsószemet, amennyire a hét 
automata szalagnak szüksé-
ge lenne. Ettől függetlenül 
megkezdődött a borsószezon, 
s egyelőre három szalagon 
dolgoznak. 

• X m o m Káról y n é fe lvé te le 

Az eisó idei borsóval megtöltött üvegeket 
indulhatnak a szaHrtmanyok a hazai és a külföldi üzfctefcte 

AlTisza mellékfolyóin nyu-
galmas szakaszba lépett a 
levonuló árhullám. A véd-
tottések azonban már tizen-
harmadik napja vízben áll-
nak, s az átázás veszélye fo-. 
kozódott Ezzel a jelenség-
gel párhuzamosan fokozta fi-
gyelőszolgálatát az Alsótisza-
vidéki Vízügyi Igazgatóság is. 
Dr. Vágás István, az ATI-
VÍZKT főosztályvezetője teg-
nap arról tájékoztatott, hogy 
Szolnok fölött tetőzött már 
a Tiszán levonuló utolsó ár-
hullám, s fokozódott Szol-
nokon az áradás mértéke. 
Egy nap alatt 20 centiméter-
rel magasodott a vízoszlop. 
Tegnap Szolnoknál 758 cen-
timéter vízmagasságot mér-
tek. s az áradásnak ez az in-
tenzitása a közeli napokban 
megmarad, mert a Felső-Ti-
száról levonuló árhullám ele-> 
je folyik már Szolnoknál. 

Csongrádnál 11, Mind-
szentnél 15 centiméteres ára-
dást mértek tegnap a Ti-
szán. Ez az érték az elkövet-
kező napokban lényegesen 
megváltozik, amint Szolno-
kon beáll a tetőzés. Szeged-
nél tegnap délután 806 cen-
timéterrel tetőzött a Tisza a 
Maros levonuló utolsó ár-
hullámával. Ezernyolcszáz-
hetvenkilencben pontosan 
ekkora vízmagasság pusztí-
totta el Szegedet, ma vi-
szont ez az érték egyáltalán 
nem ad izgalomra, nyugta-
lanságra okot, a gátak végig 
masszívan tart ják magukat. 
A Tisza magasabban áll a 
város szintjénél. A Széche-
nyi térhez viszonyítva mint-
egy fél. Alsóvároshoz ará-
nyítva pedig mintegy más-
fél méterrel magasabban. 

Szegednél a Tisza árhul-
lámának magassága a követ-
kező napokban megáll, el-

E n y e d l Zo l t án f e lvé t e l e 

Az árteret elöntötte a Maros, a m^kói hídon azonban zavartalan a forgalom 


